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Abstract: In this book about the mammals of Nigeria, the cheetah is mentioned several times. In 
the species description, the cheetah is considered scarce or maybe extinct in Nigeria. Its 
distribution has always been sparse and uncommon in West Africa compared to East Africa, but 
its numbers have strongly decreased during these last years. Although, it is considered almost 
extinct in Nigeria in the 50s, it survives in the Fauna Reserve of Yankari and in localities near 
Cameroon border. They are present but scarce in several National Park in the northern of 
Cameroon near the eastern border of Nigeria, in the park of W Niger and Benin. In Nigeria, it is 
only present in the Sudanian and Sahelian savanna, but in very limited number. A Nigeria 
distribution map of the species is provided with only three observations. 
The author updates his cheetah presence data in the West Africa countries. 14 years after his 
first list, the cheetah status has worsened. The species is always present in Senegal, Togo, 
Benin, Nigeria, Cameroon, Mauritania, Mali, Upper Volta and Niger. It is absent in Gambia, Sierra 
Leone and Liberia and his presence is suspected by local authorities in Guinea Bissau, Guinea, 
Ivory Coast and Ghana. 
 
Dans ce livre sur les mammifères du Nigeria, le guépard est mentionné à plusieurs reprises. 
Dans la description de l'espèce, le guépard est déclaré rare voire éteint au Nigeria. Sa 
distribution a toujours été éparse et rare en Afrique de l'Ouest par rapport à l'Afrique de l'Est, 
mais ses effectifs ont fortement diminué au cours de ses dernières années. Bien qu'il soit 
considéré comme quasiment éteint au Nigeria dans les années 1950, ils survivent dans la 
Réserve de Faune de Yankari et dans des localités proche de la frontière du Cameroun. Ils sont 
présents mais rares dans plusieurs parcs nationaux au nord du Cameroun près de la frontière est 
du Nigeria et dans le parc du W du Niger et du Bénin. Au Nigeria, il est uniquement présent dans 
la savane soudanienne et sahélienne, mais en nombre très limité. Une carte de distribution de 
l'espèce au Nigeria est fournie avec seulement 3 observations. 
Il réactualise ses données de présence du guépard dans les pays d'Afrique de l'Ouest. 14 ans 
après sa première liste, la situation du guépard s'est aggravée. Il est toujours présent au 
Sénégal, au Togo, au Bénin, au Nigeria, au Cameroun, en Mauritanie, au Mali, en Haute Volta et 
au Niger. Il est toujours absent de la Gambie, de la Sierra Léone et du Libéria et sa présence est 
suspectée par les autorités locales en Guinée Bissau, en Guinée, en Côte d'Ivoire et au Ghana. 








































